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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok

intézni a külgazdasági és külügyminiszterhez mint a tárgyban illetékes minisztérium

irányítójához

„Mi a Kormány álláspontja a szerbiai nemzeti tanácsokról szóló törvény tervezett

módosításától? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter úr!

A Szerbiában működő nemzeti tanácsokra, és köztük a délvidéki magyarsá g

képviseletére hivatott Magyar Nemzeti Tanácsra előszeretettel hivatkozik a szerb és a magyar

kormány is a kulturális autonómia kiváló és működő példájaként. Rendszeresen megteszi ezt

Semjén Zsolt, Potápi Árpád és ön is! Ezzel szemben a Jobbik számos alkalomma l

megfogalmazta már kritikáit a jelenlegi szisztémával kapcsolatban .

Az elmúlt időszak hírei alapján azonban a nemzeti tanácsok helyzete továb b

romolhat . A nemzeti tanácsokról szóló törvény módosításáról szóló javaslat ugyanis töb b

délvidéki magyar szervezet, így a Magyar Mozgalom (MM) és a Vajdasági Magyaro k

Demokratikus Közössége (VMDK) szerint is egyértelm ű visszalépést fog jelenteni a

kisebbségi jogok terén .



A szervezetek álláspontja szerint a javaslat tovább csökkentené a nemzeti tanácso k

felhatalmazásait a kultúra, oktatás, tájékoztatás és nyelvhasználat területén. Emellett

kétnyelvűsítené a tanácsok m űködését, kizárná tanácsokból a politikai pártok prominenseit –

beleértve természetesen a magyar pártokat –, előrelépést pedig lényegében semmilye n

területen nem jelentene .

Miniszter úr Nemzeti összetartozás bizottságában megtartott éves meghallgatásán ,

2017 . december 13-án rákérdeztem erre az ügyre, mire Ön így válaszolt :

„A Szerbiában működő nemzeti tanácsok jogainak csökkentése kapcsán : ezt a

kérdést én meg fogom vitatni természetesen a VMSZ vezetőivel, mert köztünk van egy olyan

megállapodás, hogy ha van olyan ügy, ami veszélyezteti a vajdasági magyarok jogait, vagy

abban visszalépés lenne, azonnal szólnak, és mi azt a legmagasabb szinten vetjük fel . Én

rendszeresen konzultálok is velül, tudom, hogy ez az ön szemében inkább negatív min t

pozitív. (Szávay István: Csak az, hogy másokkal nem.) Én rendszeresen konzultálok a VMSZ

vezetőivel, akár a belgrádi frakcióvezetőjükkel, akár a szervezet elnökével, és onnan egyelőre

olyan jelzés nem érkezett, amely az ő jogaik veszélybe sodrásáról szólna akár a nemzeti

tanácsok vonatkozásában. De még egyszer mondom, ezt a kérdést most konkrétan meg fogo m

vitatni velük, és ha van ott dolgunk, akkor természetesen lépünk[. . .] ”

A fentiek alapján kérdezem Miniszter Urat :

Megvitatta-e a kérdést a VMSZ vezetőivel, és ha igen, akkor mire jutottak ?

Mit gondol a nemzeti tanácsokról szóló törvény tervezett módosításáról ?

Nem érzi-e a Kormány a VMSZ kudarcának, hogy a szerb kormány tagjaként ne m

tudja megakadályozni az újabb visszalépéseket a szerbiai kisebbségi jogok terén?

Nem gondolja úgy, Miniszter úr, hogy a problémás délvidéki ügyek mindegyikének

megismerésében segítséget jelentene a Kormány számára, ha a továbbiakban nem

csak egyetlen délvidéki magyar párttal lennének hajlandóak konzultálni ?

Budapest, 2018 . január 23 .

Szávay István

Országgyű lési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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